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Protokół Nr BRM.0012.1.12.2022 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku odbytego  

 w dniu 25 października 2022 roku  

Spis treści 
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Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada. 
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Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska, 

➢ Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 

➢ Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Przedstawiciel Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału w Olecku – Barbara 

Klimaszewska, 

➢ Architekt Joanna Katarzyna Śmiarowska. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej należących do 

zakresu działania komisji. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wnioski komisji. 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 1 – Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady 

Miejskiej należących do zakresu działania komisji. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego.  
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Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

a) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Sedranki III” 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując przedmiotowy teren na mapie. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

b) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Śródmieście – Centrum 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując na zmiany wynikające z 

kwietniowej sesji na podstawie wyświetlonej prezentacji. 

Członek komisji – Bogusław Marek Borawski 

zapytał, czy przy ul. Partyzantów nadal jest dopuszczona wysokość budynków do 16 m.  

Architekt Joanna Katarzyna Śmiarowska 

odpowiedziała, iż wysokość zabudowy została utrzymana.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

c) projekt uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy na 2023 r. Gminy 

Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy są jakieś zmiany w stosunku do obecnie obowiązującego programu współpracy. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, iż nie są ujęte zadania kierowane do seniorów. 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska 
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dodała, że wcześniej została złożona tylko jedna oferta, która nie spełniła wymogów.  

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

poddał pod rozwagę przeznaczenie lokalu po byłej kawiarni „Arts” na siedzibę organizacji 

pozarządowych. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, iż lokal wymaga kapitalnego remontu. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy na 2023 r. Gminy Olecko z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

d) projekt uchwały w sprawie Statutu Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olecku 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

poprosiła o przedstawienie konkretnych zmian. 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska 

omówiła wszystkie zmiany, wskazując na konieczność doprecyzowania niektórych zapisów i 

ich usystematyzowania poprzez dostosowanie do obowiązujących przepisów prawa 

(skreślenie powtórzeń stanowiących zapisy ustawy). 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

e) projekt uchwały w sprawie Programu „Olecka Karta Mieszkańca” na terenie Gminy 

Olecko 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, w jaki sposób odbędzie się sprawdzenie, czy dana osoba zamieszkuje na terenie 

gminy. 
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Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska 

odpowiedziała, iż podstawowym dokumentem będzie kserokopia lub wydruk pierwszej 

strony formularza PIT złożonego w Urzędzie Skarbowym w Olecku a inne narzędzia to dowód 

opłaty za gospodarowanie odpadami lub opłacona faktura za dostawę wody. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wtrącił, że Olecka Karta Mieszkańca ma być zachętą do uregulowania statusu mieszkańca 

naszej gminy. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała, kto pokryje pozostałe koszty, po przyznaniu ulgi. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż w przypadku przedsiębiorców, którzy mogą przystąpić dobrowolnie do 

programu, to oni będą pokrywać różnicę.  

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska 

dodała, że przedsiębiorcy dołączając do programu mają darmową reklamę i jednocześnie 

notują większe obroty. Podkreśliła, iż środki niezbędne na realizację programu w zakresie 

oferowanym przez samorządowe jednostki budżetowe, samorządowe instytucje kultury oraz 

spółki prawa handlowego ze stuprocentowym udziałem Gminy Olecko, będą pokrywane z 

budżetu gminy. Oznacza to, iż koszty usług i tak są ujęte w budżecie. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

poddał pod rozwagę, czy nie warto też ustanowić zniżkę na zakup produktów 

wyprodukowanych w Olecku. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

f) projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy stawka za 1 km będzie na korzyść rodziców. 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

odpowiedziała, iż zmiana jest zdecydowanie na korzyść rodziców. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 

g) projekt uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy od ubiegłego wtorku, kiedy odbyło się posiedzenie komisji poświęcone tematowi 

utworzenia CUW, coś się zmieniło. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż nie wprowadzono zmian i należy rozpatrywać dwie uchwały oddzielnie. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, że w statucie brak jest informacji, jak będzie powołany dyrektor CUW. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż dyrektor będzie mógł być powołany w dwojaki sposób: poprzez konkurs na 

wolne stanowisko urzędnicze lub poprzez awans osoby pracującej w urzędzie. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 1 głosie za, 6 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się, negatywnie  

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Olecku. 

h) projekt uchwały w sprawie Statutu Centrum Usług Wspólnych w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

prosił o zgłaszanie pytań. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

i) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem i na podstawie prezentacji. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 
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zwrócił uwagę, iż od kilku lat stawki podatku obowiązujące w gminie były niższe od tych 

zaproponowanych przez Ministerstwo Finansów. Nie do końca się zgadza z 

zaproponowanymi przez burmistrza stawkami. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

zaznaczył, że wskaźniki były opublikowane w lipcu i w tej chwili mają się nijak do obecnej 

inflacji.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

zgodził się z radnym, iż w latach wcześniejszych była inna polityka gminy, ale teraz jest 

wyjątkowa, trudna sytuacja. Należy stawki urealnić. W stosunku do poziomu inflacji 

proponowany wzrost stawek jest znacznie niższy.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił uwagę, iż mieszkańcy mają podwyżki z innych tytułów. Zapytał, o ile mniejszy byłby 

wpływ do budżetu z tytułu podatku od nieruchomości przy utrzymaniu wzrostu stawek z lat 

poprzednich. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że dochód utracony w wyniku zastosowania stawek podwyższonych o 11,8% 

to kwota 395.180,00 zł.  

Członek komisji – Anna Kaczor 

w jej ocenie należy szukać oszczędności w ramach własnych środków i dokładniej analizować 

potrzebę realizacji określonych inwestycji podając przykład zadania realizowanego przy Alei 

450-lecia Olecka. Apelowała o większą gospodarność. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił powód opóźnienia prac przy alei 450-lecia Olecka oraz wyjaśnił zasady realizacji 

zamówienia publicznego. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, iż zgodnie z przepisami ustawy Prawo zamówień publicznych kryteriami 

oceny ofert są cena albo cena i inne kryteria odnoszące się do przedmiotu zamówienia, w 

szczególności jakość, funkcjonalność, parametry techniczne, aspekty środowiskowe, 

społeczne, innowacyjne, serwis, termin wykonania zamówienia oraz koszty eksploatacji. W 

świetle powyższego należy stwierdzić, iż cena jest obligatoryjnym, lecz nie jednym kryterium 

oceny ofert, którym może posłużyć się zamawiający przy wyborze oferty najkorzystniejszej. 
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Prosił, aby w kolejnych postępowaniach o udzielenie zamówienia publicznego na inwestycje 

stosować również inne kryteria oceny ofert, nie tylko cenę. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

zwrócił uwagę, iż według cen w sklepach realna inflacja jest znacznie wyższa. Zwiększając 

stawkę podatku za sklepy wielkopowierzchniowe odbije się to na cenach produktów, a 

finalnie na mieszkańcach. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

zaznaczył, że środki z podatków są wykorzystywane na realizację zadań gminy. Podał 

przykład obiektów, które generują np. duże koszty energii elektrycznej, za które trzeba 

zapłacić.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

poddał pod rozwagę zmniejszenie łącznego dochodu z tytułu podatków o 250 tys. zł. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

podkreślił, iż należy wybrać, co ważniejsze. Być może należy zrezygnować z określonych 

imprez kulturalnych bądź artystów z „górnej półki”. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

w jego ocenie należy zrobić wszystko, by utrzymać zeszłoroczne stawki. Na oświatę nie 

wolno oszczędzać, a w trudnym czasie trzeba ograniczyć zbędne wydatki. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

j) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem i na podstawie prezentacji. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy zmieniło się coś w kwestii rejestracji środków transportowych i płacenia 

podatków w danej gminie. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż podatek płaci się tam, gdzie jest zarejestrowany pojazd. Przedsiębiorcy 

rejestrują pojazdy w gminach, gdzie są niższe podatki. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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k) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała o szczegóły zmian w dziale „Oświata i wychowanie” oraz „Edukacyjna opieka 

wychowawcza”. 

Członek komisji – Bogusław Marek Borawski 

zapytał, dlaczego tak dużo zmian jest w planach funduszy sołeckich poszczególnych sołectw. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że zmiany w planach funduszy sołeckich są dokonane na podstawie 

wniosków sołectw.  

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wtrąciła, iż część wniosków wynika z oszczędności powstałych ze zrealizowanych zadań a 

część wynika z przesunięć między zakupami a usługami i dotyczy niewielkich kwot. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

okazała radnej Kaczor tabelę – wnioski o zmiany budżetu w planach szkół i przedszkola. 

Stwierdziła, iż trudno to opisać w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że w budżecie została wygospodarowana kwota 600 tys. zł, która będzie 

wydatkowana na poprawę efektywności energetycznej w szkołach m. in. poprzez wyminę 

oświetlenia oraz termostatów.  

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

poprosił panią skarbnik o przesłanie radnym tabeli ze zmianami. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

stwierdziła, iż w załączniku nr 2 do projektu uchwały są wyszczególnione wszystkie zmiany i 

kwoty. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

prosiła, aby uzasadnienie do projektu uchwały w prawie zmiany budżetu gminy było bardziej 

szczegółowe i zawierało kwoty przeniesień, szczególnie w dziale „Oświata i wychowanie” 

oraz „Edukacyjna opieka wychowawcza”. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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l) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2021-2034 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

poinformował, iż wpłynęło zaproszenie na sesję Rady Powiatu w Olecku. 

Innych spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Wnioski komisji. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zgłosił następujące wnioski: 

➢ dokonać przeglądów wykonanych inwestycji pod kątem uszkodzeń zrobionych przez 

wandali nie czekając na zgłoszenia mieszkańców w tym zakresie, 

➢ usunąć odkopany „kawał betonu” na placu zabaw przy Kąpielisku „Szyjka” w Olecku, 

który znajdował się tuż pod powierzchnią. 

Członek komisji – Bogusław Marek Borawski 

oznajmił, iż przez 8 lat była prowadzona akcja ratowania kasztanowców oraz wykonana ich 

inwentaryzacja. Zwrócił uwagę, iż pracownicy firmy sprzątającej miasto robią podstawowy 

błąd magazynując przez 2-3 dni liście kasztanowców na trawnikach. Po zimie drzewa będą 

zainfekowane przez szkodnika szrotówka kasztanowcowiaczka i cała akcja przepadnie. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła następujące wnioski: 

➢ oznajmiła, iż do części mieszkańców przy ul. Orzeszkowej gazownicy wykonywali 

przyłącza. Wewnętrzna droga, która była rozkopana, po opadach deszczu jest w złym 

stanie technicznym, 
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➢ część kamieni, które zostały zdemontowane z podjazdu przy Alei 450-lecia Olecka i 

ułożone obok jest już pokruszona a część prawdopodobnie zginęła. Prosiła, by zabrać 

kamienie i gdzieś je zeskładować.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odniósł się do zgłoszonych spraw. 

Członek komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zabrała głos w sprawie akcji ratowania kasztanowców i zapytała o remont drogi na Osiedlu 

Lesk. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż prace na drodze już się rozpoczęły. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

zabrał głos w sprawie utworzenia CUW. 

Komisja ponownie podjęła dyskusję na temat utworzenia CUW wskazując na zbyt szybkie 

wprowadzanie zmian. 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano.  

Na tym punkt zakończono. 

Przewodniczący komisji 

/-/ Wojciech Rejterada 

Protokołowała 

/-/ Małgorzata Adameit 
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